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راه  سعادت

حكمت 5 

بخل، ننگ اس��ت و ترس، نقص 

است و تنگدستى، زبان زيرك را 

از بیان حجتش بربندد و بینوا در 

شهر خود غريب است.

نما | حسین   کشتکار

 واكنش ها به سخنان سيدمهدي شجاعي 
درباره مديران فرهنگي

     هادي عسگري
س�خنان س�يد مهدي ش�جاعي درباره وجود مديران 
كوتول�ه فرهنگ�ي، واكنش ه�اي متع�ددي را در 
مي�ان اهالي فرهن�گ به دنبال داش�ته اس�ت و غالب 
افرادي ك�ه در اين ب�اره موضع گي�ري كرده ان�د، از به 
كار ب�ردن لف�ظ »مدي�ران كوتول�ه« انتق�اد كرده اند. 
سید مهدي شجاعي، نويسنده در مراس��م رونمايي از 13 
مجموعه كتاب داستان كوتاه، سخناني را درباره رابطه اهالي 
هنر و حكومت ها بیان كرد كه واكنش هاي زيادي را به دنبال 
داشت. اين نويسنده در بخشي از سخنانش، گفت: »ادبیات 
و اهالي فرهنگ نیز از جمله افرادي هستند كه معمولاً اوقات 
حكومت ها را تلخ مي كنند يا بايد آنها را جلب كرد و مسیر 
پیش رويشان را باز گذاشت تا به خوشايند حكومت بنويسند 
يا اينكه بايد به آنها بي اعتنايي كرد و در مضايقه گذاشتنشان 
برخي حكومت ها فهمیده اند كه با تحويل گرفتن هنرمند 
مي توان او را مصادره ك��رد و برخي ديگر هم نفهمیده اند و 
در اين راه ناشي گري كرده اند. ما از اين جمله ايم و شاهديم 
كه امروز هیچ موضوعیت و اصالتي براي فرهنگ در كشور 
وجود ندارد. هیچ سیاستگذاري و برنامه ريزي ای را در اين 
زمینه شاهد نیستیم. آدم ها و مديريت ها در جريان فرهنگي 
روز به روز در حال كوتوله تر شدن هستند و مسیر فرهنگ 
در اختیار آدم هاي نابلد قرار گرفته است.« استفاده از واژه 
مديران كوتوله و اينكه مس��یر فرهنگ در اختیار آدم هاي 
نابلد قرار گرفته است، با واكنش هاي متعددي روبه رو شد. 
مهدي قزل��ي، مديرعامل بنیاد بین المللي ش��عر و ادبیات 
داستاني كشور، ترجیح داد انتقاد به مهدي شجاعي را در 
قالب نوشته ها در شبكه هاي اجتماعي بیان كند. از جمله 
اينكه از ش��جاعي بخواهد كه دقیقاً اعلام كند منظورش از 

مدير كوتوله، كدام يك از مديران ارشاد است! 
ابراهیم زاهدي مطلق، معاون س��ابق بنیاد ش��عر و ادبیات 
داستاني نیز در مصاحبه با »مهر«، با انتقاد از صحبت هاي 
ش��جاعي، گفت: درباره حرف هاي آقاي شجاعي ايشان را 
دعوت مي كن��م به انصاف. من و مجموعه بنیاد با س��ختي 
به معناي واقعي كلمه دوره هاي داستان نويس��ي را برگزار 
كرديم. تك تك اين جوانان داستان نويس كه حالا كتابشان 
را آقاي شجاعي منتشر مي كند، حاصل كار سخت و انتخاب 

همان مديران كوتوله اي هستند كه ايشان ياد مي كند. 
وي ادامه داد: آقاي ش��جاعي اگر دعوايي يا خرده حسابي 
با كسي دارد بايد با همان كس تسويه كند نه اينكه پايش 
را به جامعه ادبیات بكش��اند. من از آقاي ش��جاعي سؤال 
مي كنم كه آيا پرسیده است كه اين 13 مجموعه داستان 

از كجا آمده است؟ نويس��نده هايش از كجا پیدا شده اند؟ 
اصلًا آقاي غفارزادگان چطور با آنها آشنا شده است. من از 
آقاي غفارزادگان انتظاري ندارم، او نويسنده است و معلم 
و كارش را كرده است اما ناش��ر بايد بداند كه عقبه كتابي 
كه منتشر مي كند كجاست و در چه موقعیتي است و بعد 

اظهارنظر كند. 
زاهدي مطلق ادامه داد: شك ندارم كه آقاي شجاعي درباره 
اين مسئله از اين مجموعه نیستان سؤالي نپرسیده وگرنه 
حتماً حق مطلب را اينط��ور ادا مي كرد كه به جاي كوتوله 
خواندن مديران لااق��ل يكي از آنها كه مدير بنیاد ش��عر و 
ادبیات داس��تاني ايرانیان باشد به اين مراس��م دعوت و از 
زحمت او و هزينه كردي كه از بودجه عمومي براي تربیت 

اين نويسندگان انجام داده است، تشكر مي كرد. 
در پي اين انتقاد، خبرگزاري مهر با انتشار يادداشتي نسبت 
به مصاحبه زاهدي مطلق واكنش نشان داد و نوشت: آقايانِ 
مدير فرهنگي و نه فقط جناب زاهدي مطلق كه از سختي 
كار برگزار ك��ردنِ كلاس داستان نويس��ي حرف مي زنند، 
بیايند و گزارش بدهند كه در طول اين سال ها با بودجه اي 
كه در اختیارشان بوده است چه كرده اند؟ كدام نويسنده يا 
ش��خصیت فرهنگي را تربیت كرده اند و از اين كلاس هاي 
ريز و درش��ت داستان نويسي ش��ان، كدام نويسنده بیرون 

آمده است؟
بیايید تمام كلاس ه��اي داستان نويس��ي و همايش هاي 
كوچك و بزرگ و حتي جايزه هايي با بودجه هاي سرسام آور 
را در طول اين س��ال ها كنار هم بگذاري��م، آيا از آنها »يك 
نفر«، تنها يك نفر و نه بیشتر، نه در حد امیرخاني و شجاعي 
بلكه با يك دهم توانايي آنان، بیرون آمده است؟ اتفاقاً به نظر 
مي رسد واكنش اين مديران بیشتر به خاطر اين است كه به 
عمق و درستي حرفِ آنان واقفند و همین هم عصباني شان 
مي كند. آنان مي دانند كه اين دو، نه به خاطر حمايت آنان 
كه به خاطر اس��تعداد و تلاش خودش��ان به جايگاهي كه 

دارند، رسیده اند.

 فراخوان جشنواره ملي 
ايثارگر منتشر شد تئاتر شاهد و 

براساس اهداف و سياست هاي بنياد شهيد و امور ايثارگران به منظور 
جذب استعداد هاي هنري و همچنين برنامه ريزي فرهنگي برای 
حضور مؤثر در عرصه هاي فرهنگي و اجتماعي، فعاليت هاي هنري 
اداره كل امور هنري در قالب جش�نواره اي ملي برگزار مي گردد. 
به گزارش »جوان« دبیري اين جش��نواره بر عهده »س��یدمرتضي 
حسیني« مدير كل امور هنري و مدير گروه تلويزيوني شاهد است و 
در چهار زمینه تجسمي، ادبي، تئاتر، سرود و هشت گرايش طراحي، 
نقاشي، عكاس��ي، گرافیك)تصويرسازي، پوس��تر(، شعر، داستان، 

تئاتر)صحنه اي و خیاباني( و سرود برگزار مي شود. 

    تئاتر

بهروز افخمي از رونمايي احتمالي نسخه تازه اي از »فرزند صبح« در جشنواره فجر سخن مي گويد

فرجام خواهي براي »فرزند صبح«
  فرزين ماندگار

 بهروز افخم�ي در حالي از احتمال رونمايي نس�خه 
تازه اي از »فرزند صبح« در جش�نواره س�ي وهفتم 
ملي فيلم فجر خبر داده كه او به دنبال پذيرفته شدن 
اين فيلم در بخش مسابقه جشنواره فيلم فجر سال 
۱۳۸۹ در نامه اي خطاب به مهدي مسعودشاهي، دبير 
جشنواره هر گونه دخالت خود را در جريان ساخت يا 
حتي نظارت اين فيلم تكذيب كرده بود، ضمن اينكه 
تهيه كنندگي اين فيلم جنجالي واگذار شده است. 
»فرزند صبح« فیلمي به كارگرداني بهروز افخمي است 
كه در س��ال 83 با محوريت زندگي امام خمیني)ره( 
س��اخته ش��د اما پس از يك بار نمايش در جشنواره 
فیلم فجر به بايگاني مؤسسه تنظیم نشر امام و انجمن 

سینماي دفاع مقدس رفت. 
با روي كارآمدن محمدحسین نیرومند به رياست انجمن 
س��ینماي دفاع مقدس در آبان ماه 95 وي اعلام كرد با 
بهروز افخمي براي به سرانجام رساندن پروژه پرهزينه 
فرزند صبح با موضوع زندگاني حضرت امام خمیني)ره( 
به توافق رسیده است و بیان كرد: »پس از مدت ها كه از 
اكران فیلم سینمايي »فرزند صبح« در جشنواره فیلم 
فجر مي گذرد و زمینه اكران فیلم به دلیل مشكلاتي كه 
داشت فراهم نشد، در صحبت هايي كه با بهروز افخمي 
داشتم به اين نتیجه رسیديم كه فیلم تدوين مجدد شود 
و موسیقي و صداگذاري مجدد زير نظر ايشان انجام گردد 
و بتوانیم فیلم را به نمايش درآوريم. فیلم اشكالاتي داشت 
كه ان شاءالله با تدوين مجدد و انجام مراحل پس تولید 

مجدد مرتفع مي شود.«
اين درحالي اس��ت كه پس از گذشت دو سال همچنان 
وضعیت فیلم به همان شكل سابق است و حل مشكل آن 
نیازمند يك مديريت صحیح در فضاي شفاف است كه 
گويا فعلًا خبري از آن نیست تا فیلم بنیانگذار جمهوري 

اسلامي روي پرده سینماها برود. 
   تهيه كنندگي اين فيلم جنجالي 

واگذار شده است
مهر در اين باره نوشت: اظهارات بهروز افخمي در برنامه 
»كیوسك« از ش��بكه 3 سیما درباره س��رانجام يكي از 
جنجالي ترين آث��ار كارنامه اش يعني فیلم س��ینمايي 
»فرزند صبح« در حالي در فضاي رسانه اي بازتاب پیدا 
كرده اس��ت كه هنوز ابهاماتي درباره مالكیت اين فیلم 

سینمايي وجود دارد. 
اين نكته از آنجا حائز اهمیت است كه به ياد بیاوريم بخش 
زيادي از حواشي رونمايي پرحاشیه اين فیلم سینمايي 

در جشنواره بیست ونهم فیلم فجر، ناشي از اختلاف میان 
بهروز افخمي در مقام كارگردان و محمدرضا شرف الدين 

در مقام تهیه كننده اين فیلم سینمايي بود. 
سرمايه گذار و حامي اصلي پروژه »فرزند صبح« مؤسسه 
»عروج فیلم« وابس��ته به مؤسس��ه تنظیم و نش��ر آثار 
امام خمیني)ره( ب��ود و تهیه كنندگي آن را محمدرضا 
شرف الدين برعهده داشت. فرآيند تولید فیلم از سال 83 
آغاز و با وس��واس هاي بهروز افخمي در مقام كارگردان 
براي بزرگ  شدن كودك ايفاگر نقش اصلي براي حضور 
در فصل نوجواني حضرت امام خمیني)ره( باعث طولاني 

شدن بازه زماني تولید فیلم شد. 
س��ال 89 و زماني كه خبر رس��ید فیلم در جشنواره 
فیلم فجر رونمايي خواهد ش��د، بهروز افخمي از در 
مخالفت وارد شد و در نامه اي رسمي خطاب به مهدي 
مسعودشاهي دبیر وقت جشنواره فیلم فجر هرگونه 
دخالت در فرآيند تدوين و نظارت بر نس��خه نهايي 
فیلم را تكذيب كرد. شرف الدين در مقام تهیه كننده 
اما به اس��تناد بازه زماني طولاني و غیرمعمول فیلم، 
پاي اتمام كار ايس��تاد و آن را بدون رضايت افخمي 

روانه پرده جشنواره فیلم فجر كرد. 
همین شرايط سبب شد افخمي خود با واكنش تندوتیز 
رسانه ها نس��بت به كیفیت فیلم همراه ش��ود و با اين 
استدلال كه مهم ترين مشكل فیلم »تدوين« آن است كه 
وی دخالتي هم در آن نداشته، از همان زمان اعلام كرد 

مي تواند با بازتدوين فیلم پاسخ منتقدان را بدهد. 

با اين همه اما شدت واكنش هاي منفي به نسخه اكران شده 
»فرزند صبح« به اندازه اي بود كه هیچ گاه فرصت مجددي 
براي اكران و نمايش آن به وجود نیامد تا شب گذشته كه 
بهروز افخمي با حضور در برنامه »كیوس��ك« اعلام كرد 
قصد دارد نسخه مطلوب خود از اين فیلم سینمايي را به 

جشنواره سي وهفتم فیلم فجر برساند. 
در پي اين اعلام، محمدرضا ش��رف الدين در پاسخ به 
پیگیري خبرنگار مهر، درباره شرايط آماده سازي اين 
فیلم و توافق براي اصلاحات مجدد گفت: بنده نزديك 
به دو س��ال پیش تمام حقوق اين فیلم را به موسسه 
تنظیم و نشر آثار حضرت امام)ره( واگذار كرده ام و ديگر 

تهیه كننده فیلم نیستم. 
    نشست جنجالي »فرزند صبح« 

در جشنواره فجر
اين اعلام شرف الدين در حالي است كه موسسه »عروج 
فیلم« به عنوان صاحب امتیاز اصلي »فرزند صبح« هم 

سال هاست به حالت نیمه تعطیل درآمده و غیر از حضور 
نامحس��وس در مقام تهیه كننده مستند »بانوی قدس 
ايران« در دو سال گذشته، هیچ فعالیت روشن ديگري 

در فضاي سینماي ايران نداشته است. 
با اين شرايط حقوق فیلم »فرزند صبح« به طور كامل 
در اختیار موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمیني)ره( 
ق��رار دارد و بايد ديد آيا اع��لام افخمي درباره تلاش 
براي رساندن فیلم به سي و هفتمین جشنواره ملي 
فیلم فجر ناظر به توافقاتي جديد درباره مالكیت اين 

فیلم است يا خیر؟
بهروز افخمي و محمدرضا شرف الدين با »فرزند صبح« 
علاوه بر اينكه بودجه بس��یاري را هزينه كردند و دست 
آخر چیزي عايد س��ینما و فرهنگ نكردند، ضربه اي به 
سینماي ايران و حضرت امام خمیني)ره( وارد كردند، 
چراكه بسیاري از فیلمس��ازان را براي نزديك شدن به 
اين فضا بي میل كردند و همه اين اتفاقات غم انگیز براي 
فیلمي كه قرار بود ماندگار شود از سمت مديريت ضعیف 
مي آيد كه هزينه بس��یاري را براي بیت المال به دنبال 
داشت. زماني كه فیلم فرزند صبح در جشنواره فیلم فجر 
رونمايي شد، مشخص شد مشكلات بیشتر از تدوين و 
موسیقي است. افخمي در پس تولید آن به خارج از كشور 
رفت و اعلام كرد مشكلات ناشي از كارگرداني ضعیف او 
نبوده بلكه ناشي از تدوين و موسیقي اشتباه بوده است 
اما واقعیت اين بود كه فیلم پرهزينه فرزند صبح چه در 
شكل روايت و چه در كارگرداني كه شامل باورپذير نبودن 
شخصیت ها و بازي هاي تصنعي مي شد، داراي ضعف هاي 
عديده بود و به هیچ وجه تناسبي با هزينه هايي كه براي 
آن شده بود، نداشت و به طور طبیعي در شأن بنیانگذار 
انقلاب اسلامي ساخته نشده بود، البته هنوز هم مي توان 
با يك مديريت درست در انجمن سینماي دفاع مقدس 
براي احیاي حداقلي اين فیلم تلاش كرد و از زياده خواهي 
عوامل تأثیرگذار آن كاست. بهروز افخمي نیز مؤسسه 
تنظیم نشر امام و انجمن سینماي دفاع مقدس را نسبت 

به پروژه فرزند صبح مسئول مي داند. 
حضور »فرزند صبح« در بخش اصلي جشنواره ملي فیلم 
فجر منوط به تصمیم دبیر جشنواره است، چه اينكه بنابر 
شرايط درج ش��ده در فراخوان »تاريخ تولید فیلم هاي 
بخش هاي مسابقه نبايد قبل از س��ال 1396 باشد« و 
اگر قرار بر در نظر گرفتن ش��رايطي متفاوت براي اين 
فیلم مانند آنچه پیش تر فیلم  »به رنگ ارغوان« ابراهیم 
حاتمي كیا تجربه كرده بود باشیم، تصمیم گیري نهايي 

در اين زمینه برعهده دبیر جشنواره است.

واكنش هاي منفي به نسخه اكران شده 
»فرزن��د صب��ح« به ان��دازه اي ب��ود كه 
هيچ گاه فرصت مجدد ب��راي اكران آن 
به وجود نيامد تا شب گذشته كه بهروز 
افخمي اع��ام كرد قصد دارد نس��خه 
مطلوب خود را به جشنواره فجر برساند

ابراز نگراني از وضعيت تئاتر مذهبي در ميزگرد تلويزيوني 

نگاه جشنواره اي به تئاتر مذهبي نتيجه خوبي ندارد

يك اشتباه ديگر در انتخاب ميهمان، اين بار در برنامه كيوسك

   محمد صادقي
كارشناس�ان هن�ر نماي�ش نس�بت ب�ه 
اوض�اع تئاتر مذهب�ي و نگاه جش�نواره اي 
به اين گون�ه از تئاتر اب�راز نگران�ي كردند. 
مجله فرهنگ��ي- هنري» ش��ب هاي هنر« در 
برنامه شنبه شب در میزگردي با حضور دكتر 
محمود عزيزي و س��یاوش طهمورث، دو تن از 
پیشكسوتان تئاتر، به بررس��ي »تئاتر آيیني« 
پرداخت. در اين برنامه، محمود عزيزي با بیان 
اينكه بنیان نماي��ش برآمده از آيین هاس��ت، 
از جداس��ازي تئاتر آيني و تئاتر م��درن انتقاد 
كرد و گفت: از آغ��از ش��كل گیري تئاتر نوين 
در زمان قاجاريه اين مرزبندي به وجود آمد و 
شاهد دو پاره شدن جامعه بوديم، به طوري كه 

بخش شهرنشین مشتاق شكلي از فعالیت هاي 
هنري هاي نمايش��ي بود و در مقابل شكلي از 
نمايش آيیني و سنتي بود كه جايگاه خود را در 

میان مردم داشت. 
در ادامه، س��یاوش طهمورث با انتقاد از مهجور 
قرار گرفتن هنر آيیني تعزيه، گفت: بیشتر ارزش 
تعزيه به نوستالژي مذهبي آن است اما ما در اين 
دوره همین را هم از دست داده ايم، الان در ماه 
صفر شايد يك يا دو تعزيه هم در تهران برگزار 
نشود، علتش هم اين است كه كساني كه به اسم 
تعزيه كار مي كنند فقط نمايش تئاتري دارند تا 

بگويند ما هستیم و داريم كار مي كنیم!
طهمورث با اشاره به اينكه بودجه اي براي تعزيه 
در نظر گرفته نمي شود، افزود: چنین ديدگاهي 

از سوي مس��ئولان اصلًا وجود ندارد. من سال 
گذشته تعزيه اي با 13۰۰ نفر بیننده كار كردم و 
براي جذب جوانان تغییراتي در آن دادم و تعزيه، 
پرده خواني و مداحي را تلفیق كردم اما امسال 
من با پنج ارگان و نهاد صحبت كردم، قرار شد 
آن را ادامه دهیم اما به دلیل نبود پول نتوانستیم 
آن را اجرا كنی��م. عزيزي در ادام��ه به مصوبه 
ايجاد موزه هنرهاي آيیني س��نتي اشاره كرد و 
گفت: الان نزديك 13 سال است كه وزرا عوض 
مي شوند اما مصوبه اي را كه خود شوراي فرهنگ 
عمومي داده اجرايي نكردند و تنها در حد حرف 
است. هر كسي به هر نامي كه مي خواهد انجام 
دهد يكي از نیازهاي ماست و بخشي از نگراني 

در اين عرصه را رفع مي كند. 

همين چند روز پيش بود 

مصطفی شاه کرمی
كه عبدالعلي علي عسگري   دریچه

رئيس رسانه ملي خطاب 
به مديران سازمان تأكيد كرد: بايد آنتن رسانه ملي 
را در اختي�ار اف�رادي بگذاريد ك�ه داراي ادبيات 
سازنده و فكر سازنده هستند و به آنها فرصت بيان 
افكار بدهي�د. اين در حالي اس�ت كه ي�ك برنامه 
تلويزيوني آنتن خود را در اختيار كسي قرار مي دهد 
كه براي شبكه جِم چند فيلم توليد كرده و علت قطع 
همكاري با اين شبكه را استخدام غيرقانوني بدون 

بيمه و ارزان عنوان مي كند. 
س��عید ابراهیمي فر كه تیر ماه سال گذش��ته و پس از 
چندين ماه همكاري با شبكه ماهواره اي جِم و ساخت 
چهار تله فیلم)طبق اظهارات خودش( به كشور بازگشته، 
در برنامه »كیوسك« شبكه 3 سیما حاضر شده و بدون 
كمترين اظهار ندامتي به تحلیل و بررسي علت »مهاجرت 

و بازگشت هنرمندان از شبكه جِم« پرداخت!
اين سینماگر در مورد مهاجرتش به تركیه و فعالیت 
در ش��بكه بدنام و ضددين »جِم« مي گويد: بیكاري 
به جز ضرر مالي، براي من ضرر روحي و جسمي نیز 
داشت. طبیعتاً در اين شرايط بد، با پیشنهاد اغواكننده 
ساخت يك سريال در تركیه مواجه شدم! نويسنده را 
نمي شناختم ولي فیلمنامه قابل قبولي بود و خطوط 

قرمز مرسوم در ايران را هم رد نكرده بود! 

وي در مورد علت بازگشتش به كشور اظهار مي دارد: ما 
در مرحله انتخاب بازيگر بوديم. قصه درباره ايراني هايي 
بود كه در تركیه زندگي مي كردند. بعد از طولاني شدن 
پیش تولید بازيگران اصلي كار انصراف دادند. پس از دو 
ماه تلاش براي اين پروژه و پیش تولید به اين نتیجه 
رسیدم كه اين سريال س��اخته نمي شود]و به كشور 
بازگشتم[. آنها با ارزان ترين قیمت اين هنرمندان را به 

شكل غیرقانوني و بدون بیمه استخدام مي كنند. 
ابراهیمي فر بدون اعلام كمترين تأسفي از پیوستن به 
يك شبكه ماهواره اي ضد خانواده و ارزش هاي اسلامي 
ايراني و تولید محتوا براي اين ش��بكه علت رفتنش به 
جم را مباحث مالي و يك پیشنهاد »اغوا كننده« اعلام 
مي كند اما سؤالي كه در اينجا به ذهن خطور مي كند اين 
است كه مگر اين پیشنهاد اغوا كننده چه كمیتي داشته 
كه وي را راضي به فروختن و پش��ت كردن به كشور و 
هموطنانش كرده است؟ به كلام دقیق تر، قیمت چوب 
حراج زدن به اعتبار حرفه اي نزد اين سینماگر چقدر بوده 
است؟ هر چند س��ؤال اصلي را بايد مسئولان و مديران 
تلويزيون و شبكه 3 پاسخ بدهند كه چرا برخلاف تذكر 
صريح رئیس رسانه ملي مبني بر »گوهرشناس« بودن و 
دقت در انتخاب میهمان برنامه ها، آنتن را در اختیار كسي 
قرار داده اند كه علت رفتنش به شبكه ماهواره اي جِم را 
»پول« و علت بازگشت به كشور را هم »استخدام بدون 

بیمه و ارزان بودن دستمزد« اعلام مي كند؟!

   تئاتر

»اسلام هراسي در رسانه هاي غربي« 
منتشر شد

»اسلام هراسي در رسانه هاي غربي« 
ن�ام كتابي اس�ت ب�ه قل�م عباس 
عيسي زاده، دانشجوي دوره دكتري 
علوم ارتباطات دانشگاه تهران كه 
مهرماه ۱۳۹۷، از س�وي انتشارات 
دانشگاه امام صادق )ع( منتشر شد. 
اين كتاب طبق مصطلح رايج، ايجاد 
هراس و نفرت برنامه ريزي ش��ده از اس��لام و مظاهر اسلامي و 
در نتیجه، روا ش��مردن گونه هاي مختلف تبعیض، خشونت و 
اعمال محرومیت اقتصادي، اجتماعي، سیاسي و ارتباطي علیه 
مسلمانان و نهادها و سازمان هاي ذي ربط است. امروزه جريان 
اسلام هراسي به عنوان هجمه اي همه جانبه علیه تمامى آثار و 
مظاهر اس��لام در غرب و زندگي عادي و روزمره مسلمانان آن 
ديار فعالانه عمل مي كند. اين جريان، حتي براي خود جوامع 
غربي نیز خس��ارات قابل توجهي به بار آورده اس��ت. تلاش در 
جهت اجراي سیاس��ت هاي عقلايي همچ��ون اصالت دادن به 
تكثرگرايي و چندفرهنگ گرايي و نیز يكپارچه سازي گروه هاي 
مختلف حول اصول مشترك مدني، تاكنون در عمل به نتیجه 

درخوري منجر نشده است. 
متقابلًا اعمال فش��ارها و تبعیض هاي ظالمان��ه و غیر موجه بر 
مس��لمانان، در دهه هاي اخیر به صورت واكنشي، موجب بروز 
موج هاي كنترل ناپذيرِ خشونت رفتاري از سوي برخي گروه هاي 

مسلمان افراطي شده است. 
...........................................................................................................

 بحث و گفت وگوی آزاد 
با موضوع نمايشنامه »شاه لير«

جمع�ه ۱۱ آب�ان، بح�ث و گفت وگ�وی آزاد ب�ا موض�وع 
»ش�اه  نمايش�نامه  روی  تمرك�ز  ب�ا  و  شكس�پير 
لي�ر« ك�ه ب�ا كارگردان�ي دكت�ر مس�عود دلخ�واه در 
تئات�ر ش�هر روي صحن�ه م�ي رود، برگ�زار مي ش�ود. 
به گزارش »جوان« ب��ه نقل از روابط عمومي پروژه، جلس��ه به 
زبان انگلیسى و با حضور اساتید دانشگاهى زبان و ادبیات و هنر 
مسلط به زبان انگلیسى و با دبیري خانم طلايه زهره وندي برگزار 

مى شود و حضور در جلسه برای عموم، آزاد و رايگان مي باشد. 
نمايش شاه لیر به كارگردانى و دراماتورژی دكتر مسعود دلخواه و 
با بازي هنرمنداني همچون مهدي سلطاني، بهاره رهنما، الهام پاوه 
نژاد، خسرو شهراز، رحیم نوروزي و ديگر هنرمندان از 2۰ آبان ماه 
سال جاری در سالن اصلى مجموعه تئاتر شهر روی صحنه مى رود. 
در ادامه اين خبر آمده اس��ت: پیش فروش نمايش »شاه لیر« به 

زودي در سايت www. tik8. com آغاز مي شود.

    دیده بان     نوید پارسا 

rpcrasht@gmailcom

سرپرست شهرداري - علی بهارمست

فـراخـوان شناسایی شرکت ها و موسسـات برگزار کننده 
رویدادهاي علمی و تخصصـی


